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Leto‰ní adventní ãas pfii‰el neãekanû brzy, jiÏ
v listopadu, pro mne snad nejdfiíve v Ïivotû (a pr˘ to bude
jen hor‰í). TfiebaÏe jsme asi zdaleka nestihli ani ãást toho,
co jsme si pro leto‰ní rok pfiedsevzali, jiÏ se hlásí plíÏivû
rok nov˘, pro mnohé z nás velmi v˘znamn˘. Hledisko
v˘znamnosti záleÏí na úhlu pohledu, proto mi dovolte
porozhlédnout se zpût, za rokem 2008.
V lednu jsme po uzavfiení lÛÏkové ãásti pfies Vánoce jen

pomalu nabírali pacienty a s nimi i poÏadované body...
a zaãínali jsme se obávat, co se stane s na‰í nemocnicí.
Obavy sílily hlavnû v létû, ale kupodivu, nic se (zatím)
nestalo. Vlastnû jsme se asi zbyteãnû obávali, i kdyÏ, kdo
ví? Nyní, koncem roku, poãítáme pacienty, body, pfiímé
platby a snaÏíme se dokázat nedokazatelné – Ïe léãíme tak,
jak se má, Ïe se chováme k pacientÛm slu‰nû a Ïe nejsme
navíc v ãerven˘ch ãíslech (pfiitom moc dobfie víme, Ïe
nemÛÏeme ovlivnit velkou ãást na‰ich nákladÛ ani pfiíj-
mÛ). Není to náhodou, i u vás, kaÏd˘ rok podobné?
Cel˘ rok jsme se snaÏili podle nejlep‰ího svûdomí pfie-

dávat své znalosti mlad‰ím – medikÛm, kolegÛm dermato-
logÛm i jin˘m specialistÛm. Medici nás potû‰ili hodnoce-
ním v rámci evaluace fakulty (skonãili jsme na fakultû na
6. místû), pob˘vali u nás na klinice zahraniãní studenti
i kolegové ze svûta (v rámci v˘mûnného programu Eras-
mus a v˘mûnného programu International Society of Der-
matology, chodili k nám stáÏisté pfied atestacemi nebo pro-
stû jen tak, ze zájmu. Navíc jsme si vymysleli fiadu
vzdûlávacích akcí – letos byl bezesporu nejúspû‰nûj‰í Cos-
moderm – Sympozium estetické medicíny s témûfi 500
úãastníky. (Kriticky v‰ak musím pfiiznat, Ïe je‰tû lep‰í byla
letos Dermaparty, organizovaná paní primáfikou Zelenko-
vou v Îilinû!) Novû jsme se pustili do vzdûlávání praktic-
k˘ch lékafiÛ a pediatrÛ, a to jak v Praze, tak v regionech.
Toto vzdûlávání, jehoÏ cílem je navázat uÏ‰í kontakt
s kolegy z jin˘ch oborÛ, je právû v polovinû, a jiÏ se r˘su-
jí dal‰í smûry jeho pokraãování – pokud zvládneme „vel-
k˘ kongres“ v kvûtnu.
Osm˘ roãník Evropského dne melanomu a první rok

aktivit Nadaãního fondu Ikaros opût pfiesvûdãily na‰i
vefiejnost, Ïe jedin˘m specialistou „na kÛÏi“ je dermato-
log. Víte, Ïe jsme jiÏ spoleãnû vy‰etfiili na 33.000 spoluob-
ãanÛ bûhem jednoho dne v roce? Letos se podobnû medi-
alizovaly aktivity kolem Svûtového dne psoriázy a kongres
pofiádan˘ v Brnû doc. Va‰kÛ byl jednou z mála vysoce
odborn˘ch, monotematick˘ch akcí u nás. Urãitû si mÛÏe-
me jen pfiát, aby v tûchto kongresech pan docent pokraão-
val.

Ani postgraduální vzdûlávání v dermatovenerologii
nemûlo letos na rÛÏích ustláno a podle posledních návrhÛ
není nyní ani jasné, zda vÛbec ná‰ obor zÛstane základním
bez spoleãného, zfiejmû interního, dvouletého kmene. To,
co by to znamenalo pro chod jednotliv˘ch lÛÏkov˘ch
oddûlení, si lze jen stûÏí pfiedstavit. A novû zfiizovaná rezi-
dentská místa asi nebudou dostateãnou náhradou za moÏ-
n˘ odliv dermatologÛ do interní medicíny. Proto si lze jen
pfiát, aby hlasy prof. ·torka a Arenbergera byly vysly‰eny
na ministersk˘ch místech.
Personální zmûny v na‰em oboru se v leto‰ním roce

v hojném poãtu nekonaly, pfiedstavení nové paní primáfi-
ky na‰í kliniky MUDr. N. Vojáãkové najdete na jiném
místû tohoto ãísla. Zda nûkdo z kolegÛ obdrÏel vyzna-
menání, cenu, dosáhnul odborného úspûchu, se, dou-
fám, dozvíme koncem roku od pfiednostÛ klinik
a oddûlení a budeme vás rádi informovat. Sama vím jen
o nové funkci pana prof. Juraje Péãe, kter˘ se stal pre-
zidentem „Alp-Danube-Adriatic Association of STIs“.
S koncem roku budeme také muset hlásit na fakulty své
publikaãní poãiny v odborn˘ch periodicích, o nichÏ
bych vás také ráda v pfií‰tím ãísle informovala. Nicmé-
nû událostí publikaãní „ãíslo 1“ se letos stalo vydání
uãebnice dermatovenerologie prof. ·torka a kolektivu!
Pfiesto, Ïe i v této uãebnici zÛstal termín „loÏisko“, kte-
r˘ se snaÏím vym˘tit z hlav m˘ch studentÛ a rezidentÛ,
vûfiím, Ïe si tato publikace zaslouÏí i jiné ocenûní neÏ
jen pochvalu. Správní rada âeské akademie dermatove-
nerologie bude tedy mít moÏná lehãí úkol pfii v˘bûru
publikací za rok 2008 (o aktivitách âeské akademie der-
matovenerologie se doãtete ve v˘roãní zprávû v pfií‰tím
ãísle).
A co bylo letos pro mne nejvût‰ím pfiekvapením? Pro-

toÏe mi mÛj druh˘ ‰éfredaktor v nejlep‰í vífie „cenzuruje“
mé pfiímé líãení lokálních skuteãností, dovolte mi podûlit
se s vámi o poslední záÏitky z cest zahraniãních. Leto‰ní
listopad jsem strávila o 11 dnÛ více v letadle neÏ na zemi,
obletûla JiÏní a Severní Ameriku, Evropu a Asii a vidûla
opût to, na co tak rádi, zahlceni denními problémy
a pseudoproblémy, zapomínáme – Ïe nám vlastnû nic
neschází, Ïe se nám dafií stále dobfie, Ïe máme kde bydlet,
netrpíme hladem a na‰e dûti se mají mnohem lépe neÏ my.
KaÏdému pfieji, aby mûl moÏnost nav‰tívit Filipíny, kde
mne jiÏ po pfiíletu pfii cestû do hotelu na ãervené obstoupi-
ly v taxi dvû mladé Ïeny s podvyÏiven˘mi, nah˘mi dûtmi
v náruãí, Ïebrající o dolary, nebo o pár metrÛ dál mladí
muÏi, nabízející velmi levné vstupné do „masáÏních saló-
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nÛ“. V zemi, kde prÛmûrn˘ plat je necel˘ch 200 dolarÛ,
kde 80 % obyvatel Ïije pod hranicí nouze, 10 % na ni dosa-
huje a 10 % Ïije v relativním blahobytu.A zároveÀ v zemi,
kde jsou v‰udypfiítomné kontroly vojska se zbranûmi, pfii
kaÏdém vstupu do hotelu, kongresového centra atd. musí-
te odevzdat své zavazadlo ke skuteãné prohlídce. Potom
rádi nasednete do letadla domÛ, kde je sice zima, kde neví-
me, jak budou na‰e ambulance a lÛÏková oddûlení prospe-
rovat, ale kde nás ãekají na‰i nejbliÏ‰í a blízcí. Vûfiím, Ïe

i vy, ãtenáfii âesko-slovenské dermatologie, patfiíte mezi
na‰e blízké a spolu s panem profesorem ·torkem vám pfie-
jeme:

Krásné Vánoce, hodnû pohody, klidu, odpoãinku
a nabrání sil do „na‰eho“ roku 2009, kter˘ bude na‰ím
velk˘m dermatologick˘m svátkem!

V úctû J. Hercogová

10. International Congress of Dermatology
(10. ICD, světový kongres

International Society of Dermatology)

a Česko-slovenský kongres dermatologie
a estetické medicíny
20. - 24. května 2009

Vážení kolegové,
na základě řady dotazů a vašich přání jsme se definitivně rozhodli uspořádat v rámci
10. ICD paralelně také Česko-slovenský kongres dermatologie a estetické medi-
cíny (ČSKDEM), jehož jednací řečí budou čeština a slovenština. Pořadatelem budou
Česká akademie dermatovenerologie (ČADV) a Slovenská společnost estetické der-
matologie a kosmetiky (SSEDK). Vstup na oba kongresy bude pro dermatology z ČR
a SR za registrační poplatek poplatek 4800 Kč (při úhradě do 30. 4. 2009), pro členy
ČADV a SSEDK bude tento poplatek 1500 Kč – o snížený poplatek je třeba zažádat
na registračním formuláři pro ČSKDEM (viz příloha a webové stránky
www.dermanet.cz nebo si o něj můžete napsat na známou adresu: dermatolo-
gy@fnb.cz).
Účastníci ČSKDEM budou mít za snížené registrační poplatky vvssttuupp  nnaa  oobbaa  kkoonnggrreessyy
(odborná jednání včetně kurzů, firemní výstavu při 10. ICD, účast na zahajovacím cere-
moniálu a koktejlu a obdrží program kongresů a jmenovku.
Na vaši aktivní i pasivní účast se těší

Jana Hercogová
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